
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 
Zima 2024 

Na naší škole je  

přátelská atmosféra. 
 

Vykouzlili jsme  
úsměvy  

na tvářích  
mnoha  

seniorů. 
 

Jak si užili poslední Vánoce ve škole naši deváťáci? 

 

Parlament uskutečnil  

charitativní sbírku  

Krabice od bot. 
 

Advent ve škole 

Jaký byl? 
 

Plníme výzvy...  

 

2. číslo 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Milí čtenáři,  
 

v ruce právě držíte 
druhý díl školního 
časopisu ROVEŇSKÉ 
OUŠKO, který si pro vás 
připravili žáci 8. a 9. 
třídy. V tomto čísle se 
dočtete, jak jsme prožili 
Vánoce ve škole, 
dozvíte se něco o 
akcích, které se 
uskutečnily, přinášíme 
vám i nejrůznější 
rozhovory. Poznáte další 
členy naší redakce. 
Zasmějete se – doufáme 
– u perliček žáků a 
nakonec si můžete 
odpočinout u luštění. 

 
Samuel Kopa 

 

Amelie Ďuráčová 

Do časopisu se 
přihlásila, protože 
míčové hry jí nebaví a 
anglický jazyk taky ne. A 
bohužel umělecky 
nadaná také není. Ráda 
chodí ven s kamarády a 
pejskem. Mezi její 
koníčky patří ježdění na 
koni, běhání se psem a 
některé další sporty. 

 

 

Eliška Tuljová 
 

Do školního časopisu se 
přihlásila, jelikož na svůj 
oblíbený předmět výtvarná 
tvorba neměla kamarádku, 
která by ho s ní navštěvovala. 
Časopis ji ale moc baví. 
Její oblíbený předmět je 
chemie, protože ji učí její 
oblíbená učitelka. 
 

 

Jan Provazník 
 

Do školního časopisu se přihlásil, 
protože ho nebaví sportovní hry  
a umělecky nadaný taky není. Na 
školní časopis se přihlásil i kvůli 
paní učitelce Šmaterové. Školní 
časopis ho nakonec baví. Rád 
chodí ven se psy a rád pomáhá 
svým spolužákům. Jeho oblíbený 
předmět je matematika.  
 



  

Memento je román o 

narkomanech. 

Posluchač se dostává 

do středu dění, do 

života těch, kteří 

propadli droze, pro něž 

se stává fetování 

hlavním či spíše 

jediným smyslem 

života. Hlavní hrdina 

Michal Otava pochází 

z normální rodiny a 

v 16 letech se nechá 

partou stáhnout 

k užívání drog. Román 

zachycuje 10 let jeho 

života s drogou a líčí 

velmi sugestivně 

všechna stádia 

působení drogy na 

lidský organismus a to, 

k čemu může droga 

člověka dovést. Líčí 

cestu, ze které není 

návratu… 

 

 

NEZAPOMÍNÁME NA PREVENCI 

Dne 20. 11. jsme ve škole měli 
preventivní program o drogách v podání 
dramatického zpracování knihy 
Memento. Pan Vítek Chadima, který 
předváděl děj knihy, byl sám, ale i přes 
tento „handicap“ nás účinně varoval 
před nebezpečím drog.  

Jan Provazník 

 

Pokud máte podezření, že 

někdo bere drogy, chcete se 

k tomuto tématu na něco 

zeptat, nebo se svěřit 

s vlastním problémem,  

řekněte to dospělému, nebo 

se ve škole obraťte na naši 

preventistku !!! 



 

  

POMÁHÁME 

Krabice od bot 

Žákovský parlament 

vyhlásil od 20. 11. 23 do   

1. 12. 23 sbírku nazvanou 

Krabice od bot. Jedná se o 

největší sbírku vánočních 

dárků pro děti v nouzi. 

Sbírka se velmi vydařila, 

nakonec jsme připravili asi 

padesát krabic, které nám 

odvezla paní Petra 

Schmeiserová na sběrné 

místo v Sezemicích. Odtud 

putovaly potřebným 

rodinám do Přelouče. 

Děkujeme moc všem za 

velkou podporu. 

Mgr. Jaroslava Balášová 
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O dobro, dobrou 
náladu, dobré 
vztahy a o dobrá 
srdce se musí 
pečovat. A tak 
jsme se zaměřili 
na dobré skutky. 

Paní zástupkyně Jaroslava 
Balášová už léta vede 
Žákovský parlament a s ním 
organizuje různé akce, mimo 
jiné i ty dobročinné...  
 

Kdy jste uskutečnili první 
sbírku? 
 
První charitativní sbírku 
jsme uskutečnili ve školním 
roce 2016/17 a jednalo se o 
Život dětem. Charitativní 
předměty této obecně 
prospěšné společnosti se ve 
škole prodávaly již dříve, 
ale jen nepravidelně a ne v 
příliš velkém rozsahu.  
Takže žákovský parlament 
navázal na tuto aktivitu a 
začal se jí věnovat důsledně, 
s pečlivostí a s velkým 
zájmem.  

Nedalo nám to, a tak 
jsme se o charitativní 
činnost našeho 
parlamentu začali 
zajímat. 
 

O nadaci Život dětem se 

dozvíte na webu: 
https://www.zivotdetem.cz/c/

o-nas/. 
 

 

Proto se stala na naší škole již 
tradicí, a prodej předmětů patří 
mezi každoroční oblíbené aktivity 
parlamenťáků.  
Prodávají na výstavách zahrádkářů, 
před třídními schůzkami, vyčleňují 
si týden ve škole, kdy prodávají o 
přestávkách. 

https://www.zivotdetem.cz/c/o-nas/
https://www.zivotdetem.cz/c/o-nas/


  

  
S jakým ohlasem se sbírka setkává? 
 
Sbírku podporují téměř všichni 
zaměstnanci, žáci, rodiče a samozřejmě i 
ostatní účastníci akcí, kde prodáváme. 
Vždy se nám podařilo získat významný 
finanční obnos, který zasíláme na účet 
nadace.  
Spolupracujeme s paní Miroslavou 
Kostkovou, členkou nadace. Po ukončení 
poslední sbírky v únoru 2024 jsme dali i 
návrhy na jiné charitativní předměty, ne 
vždy se některé dobře prodávají a je o 
ně malý zájem. Z nadace dostaneme vždy 
děkovný certifikát s uvedenou zaslanou 
částkou. 

Pamatujete i na zvířátka? 
 
Ano, jistě. Další 
charitativní akcí jsou 
sbírky pro útulky se 
zvířátky. V minulých 
letech jsme navštívili 
dva útulky v Pardubicích, 
jeden v Chrudimi, 
podnikli jsme sbírku pro 
kočičí útulek na 
Vysočině.  
Poslední dva roky vybrané 
dobroty odvážíme na Farmu 
U veselýho psa blízko 
Sezemic. 
 

Pečují zde o mnoho druhů 
zvířat – o psy, kočky, 
kozy, ovce, divoká 
prasata, krávy... Tým 
pečovatelů je velmi 
přátelský, hezky se stará 
i o nás. Proto se sem 
rádi vracíme – pojedeme i 
letos, už je to domluvené 
a sbírka se rozjíždí. 
 



 

  
 

V našem časopise jsme psali 
o sbírce Krabice od bot.... 
 
Poslední uskutečněnou akcí 
je právě sbírka Krabice od 
bot. Koná se v listopadu a 
je určená dětem ze sociálně 
slabých rodin. Do krabic se 
balí dárečky pro děti 
různých věkových kategorií  
a ještě se rozdělují na 
kluky a holky. Se sbírkou 
nám pomáhá a také nám o ní 
řekla maminka paní Petra 
Schmeiserová, za což jí moc 
děkujeme. Letos se sbírka 
uskutečnila podruhé, ochotní 
spolužáci zabalili přes 40 
krabic.  
 
 
 

A co prodej kytiček? 
 
Paní učitelka Mgr. 
Lada Louženská 
organizuje na naší 
škole již třetím rokem 
finanční sbírku pro 
lidi nemocné rakovinou 
nazvanou Květinový 
den. I v této sbírce 
se pokaždé vybral 
velký finanční obnos. 
 
 

 A my děkujeme, 

že se této 

bohulibé činnosti 

věnujete. 

Marie Pfeiferová, Eliška Tuljová 

Jsme velmi rádi, že můžeme 
takto pomáhat, jsme rádi, že 
máme velkou podporu z vnějšku, 
protože bez této podpory by 
sbírky nemohly fungovat. 
 

Velice děkujeme paní zástupkyni za vyčerpávající informace. 



 

 

 

 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Byli jsme zlatí  
na Zdravohrátkách!!! 

 

Naši deváťáci společně s 
vrstevníky z Dašic vybojovali 
6. prosince zasloužené zlato 
na Zdravohrátkách na Střední 
zdravotnické škole v 
Pardubicích. Zvítězili ve 
vědomostním kvízu mezi 
dalšími jedenácti školami. 
Blahopřejeme a děkujeme za 
skvělou reprezentaci. 

Mgr. Ivana Šmaterová 

 

Mikuláš 

Letos se opět 9. třída vydala za čerty, 
anděly a Mikuláše s doprovodem 
paní učitelky Sevránkové. V seznamu 
byla  zapsána spousta zlobivých, ale i 
hodných dětí. Zlobivé děti si vzali na 
starost čerti a hodné děti byly 
odměněny anděly cukrovinkou. Tento 
den jsme si všichni moc užili a čerti si 
odnesli spoustu hříšníků.  

Adéla Bezdíčková, Kateřina Hüblová 

 



  

1. Chodí k vám domů Mikuláš a čerti? 
2. Pamatuješ si na své první setkání s čerty? 
3. Bojíš se čertů? 
4. Líbili se ti čerti, kteří chodili na naší škole? 
 

Tereza Jílková, 5. třída 

Daniel Veverka, 5. třída 

1.Ano chodí. 
2.Ne, ale vím, že mi 

sebrali dudlík. 
3.Trochu ano. 
4.Docela se mi líbili. 

1.Dnes už k nám nechodí. 
2.Už moc ne, je to dávno… 
3.Ne. 
4.Byli docela dobří. 

 

1.Ne, čerti k nám nechodí. 
2.Ne, to už si nepamatuju. 
3.Malinko . 
4.Ano, líbili, měli hezké masky. 

Leontýna Svatoňová, 4. třída 

1.Už moc ne. 
2.Ano. 
3.Ani moc ne. 
4.Ano, byli moc hezcí. 

Zbyněk Mašek, 4. třída 

Kateřina Krejčíková, Adéla Kyllarová 
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Adventní čas ve škole 
 
Advent v naší škole byl ve 
znamení mnoha menších či 
větších akcí. Na jeho začátku 
byla sbírka Krabice od bot 
spojená s darováním dárků pro 
děti žijící v tíživé sociální 
situaci. Potom školu navštívil 
Mikuláš se svou družinou. 
Zapojili jsme se do 
celorepublikového zpívání 
koled - Zpívá celé Česko a 
mohli jsme si nakoupit krásné 
vánoční výrobky a dekorace na 
vánočním jarmarku na malé 
škole, které vyrobili žáci z 1. 
stupně a ve školní družině. 
Žákovský parlament vyhlásil 
zajímavé výzvy - Švihadlovou, 
Perníčkovou a Rohlíčkovou a 
podnikl výlet do muzea v 
Trusnově. Školní družina si 
udělala výlet do muzea ve 
Slatiňanech, 6. a 9. třída 
podnikly vánoční exkurzi do 
Dvora Králové. Žáci 3.A  

 

 

potěšili svými přáníčky a 
koledami seniory v 
Moravanech. Obě budovy 
byly vánočně vyzdobeny, 
vánočně se tvořilo v 
hodinách výtvarné a pracovní 
výchovy. Nechyběly 
sportovní turnaje - v 
přehazované a volejbale. 
Konec Adventu završilo 
zpívání na schodech na 
velké škole ve spolupráci s 
Mgr. E. Mastíkovou a 
následně vánoční besídky ve 
třídách. Bylo toho opravdu 
moc a s novým rokem nás 
čeká mnoho dalších akcí a 
výzev. Odpočiňme si všichni 
a načerpejme energii do 
blížícího se nového roku 
2024. 
Děkujeme všem žákům, 
pedagogům i nepedagogům 
za spolupráci, též rodičům a 
všem přátelům školy za jejich 
podporu a přejeme všem 
klidné vánoční svátky a v 
novém roce pevné zdraví a 
sounáležitost se školou.  
 

Mgr. Jaroslava Balášová 

 



 

 

  Staročeské muzeum  

v Trusnově 
 

Členové žákovského 

parlamentu dne 5. 12. 

podnikli vánoční výlet 

(odměnu za jejich práci) do 

Staročeského muzea v 

Trusnově. Vrátili jsme se zde 

v čase, někam na konec 19. 

století. Byla to nádherná 

zastávka a také trochu námět 

k zamyšlení. Jak se vlastně 

žilo v této době, jaká byla 

technika, nářadí, jaké bylo 

bydlení, jak se dodržovaly 

vánoční tradice...  

Děkujeme moc manželům 

Kudrnovým, kteří se o nás 

postarali a kteří si své 

muzeum s láskou 

opečovávají. 

Mgr. Jaroslava Balášová 

Zimní radovánky 

našich nejmenších 

Jak si užívali naši 

nejmenší spolužáci 

vánoční a zimní tvoření? 

Vyráběli pro své rodiče 

vánoční svícen a s láskou 

jim tento dárek předali v 

den konání vánočního 

jarmarku u malé školy. Ke 

svému tvoření využili 

dokonce i tak vzácný 

sníh. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

Česko zpívá 
koledy 

Ve středu 13. 12. v 
podvečer jsme se 
sešli u malé školy, 
abychom si společně 
vychutnali adventní 
atmosféru. Letos 
nám počasí nepřálo, 
ale byli jsme na to 
připraveni. Celou 
akci jsme přesunuli 
na dlážděnou plochu 
před školou. Pro 
všechny bylo 
připravené výborné 
občerstvení v 
podobě svařeného 
džusu, čaje i 
pečených dobrot, 
které nám pomohli 
připravit rodiče žáků 
ze 3.A i zaměstnanci 
z malé školy, za což 

 

jim patří velký dík. 
Letošní jarmark byl 
velmi bohatý a děti 
byly nadšené z 
prodeje svých 
výrobků. Je to pro 
ně vždy velký 
zážitek a výborná 
zkušenost. Hezké 
prostředí, 
vyzdobený plot i 
příjemnou 
atmosféru obohatili 
rodiče Bažantovi 
fotokoutkem. Moc 
děkujeme za skvělý 
nápad i realizaci. 
Druhou část 
adventního 
podvečera zahájila 
paní ředitelka 
Jarmila Michálková 
svým přáním k 
Vánocům a za 
doprovodu paní 
 

Mastíkové jsme se 
již dali do zpěvu 
vánočních koled. 
Věřím, že i letos 
se tato akce líbila. 
My už se teď 
těšíme na příští 
rok. 
Chtěli bychom 
poděkovat všem, 
kteří přišli naši 
akci podpořit, 
pomohli připravit i 
zajistit její zdárný 
průběh.     

Mgr. Lada 
Louženská 

 

Vánoční exkurze do Dvora Králové nad 
Labem 

 

Ve čtvrtek 14. 12. se šestá a devátá třída 
společně vypravily do Dvora Králové nad 
Labem. Naším prvním cílem byl Betlém 
Matyáše Bernarda Brauna u Kuksu. Po 
sněhové nadílce byl terén náročný na chůzi, 
ale stálo to za to. V Galerii minerálů ve Dvoře 
Králové jsme zhlédli tisíce překrásných 
kamenů a projeli se výtahem vyloženým 
granáty. Hladové žaludky si vyloženě říkaly o 
rozchod na náměstí a návštěvu pizzerie. 
Zážitek ale neměly jenom naše chuťové buňky, 
i oko se potěšilo, a to pohledem na Evu  
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Burešovou a Tomáše Kluse, 
neboť se tu natáčel seriál ZOO. 
Někteří si s nimi udělali i 
selfíčko. V Městském muzeu 
jsme si pohráli s kostičkami 
stavebnice Sewa a navštívili 
expozici věnovanou výrobě 
ozdob. Jednu jsme si mohli 
podle svých představ i ozdobit. 
A co by to bylo za exkurzi, 

kdybychom nenavštívili nákupní 

centrum? 

Stavili jsme se ve Futuru v 
Hradci Králové. Po páté hodině 
odpolední jsme unavení, ale 
spokojení dorazili zpátky do 
Rovně. 
 

Mgr. Ivana Šmaterová 
 

To je dost, že nás 

taky někdy  

vyvezou.  

Vánoční turnaj  
v přehazované 

 
V úterý 19. 12. se uskutečnil 
vánoční turnaj v přehazované 
pro zájemce  od 5. do 9. třídy. 
Každá třída si sestavila svá 
6tičlenná družstva, ta se 
utkala mezi sebou a vítězný 
tým postoupil do závěrečných 
soutěží. V kategorii mladších 
žáků se utkali hráči z 5. a 6. 
třídy, v kategorii starších 
soutěžily vítězné týmy ze 7., 
8. a 9. třídy.  V kategorii 
mladších žáků zvítězil tým 6. 
třídy, v kategorii starších 
vyhrál tým 9. třídy. 

 

Těší nás zájem žáků 
o sportovní soutěže, 
určitě uskutečníme 
další. Děkujeme 
rozhodčím a všem 
soutěžícím, kteří se 
s chutí zúčastnili a 
někteří z nich i z 
volné hodiny. 
 

Mgr. Jaroslava 
Balášová 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

  

3. A v Senior 
centru v 

Moravanech 

Ve středu 20. 12. jsme 
se vypravili za seniory 
do Moravan se 105 
přáníčky, které jsme 
za vydatné pomoci 
paní asistentky Evy 
Drábkové vyrobili. 
Těšili jsme se na 
setkání s babičkami a 
dědečky, kterým jsme 
zazpívali několik 
koled, popřáli hezké 
Vánoce a hlavně 
zdraví v novém roce. 
Někteří si s námi i 
zazpívali. Odjížděli 
jsme s dobrými pocity, 
že jsme udělali radost 
a vykouzlili úsměvy na 
tvářích mnoha seniorů. 

Mgr. Lada Louženská 
třídní učitelka 

 

Poslední Vánoce ve škole 

Vánoční besídka deváťáků 
měla zpočátku tendenci nést 
se ve smutném duchu. 
Poslední Vánoce ve škole, to 
není jen tak. Ale to by nebyli 
oni, aby to nakonec pořádně 
nerozjeli. 
Nejprve se rozehřáli při 
volejbalovém zápase s osmáky 
a potom zahájili třídní 
diskotéku. Ta byla přerušena 
zpíváním koled na schodech a 
musím říci, že se toho zhostili 
se ctí. Zpívali, co jim síly 
stačily, vyloženě si to užívali. I 
vánoční dárky, které si 
následně rozbalili, měly 
nádech rozvernosti. Kdo se 
může pochlubit, že dostal 
váleček, lopatu, zástěru, 
kbelík, plavky v lechtivějším 
provedení… A tak nezbývalo, 
než se řádně vymódit a jít 
ostatním třídám popřát krásné 
Vánoce. A že to naši mazáci 
umějí rozjet, bylo vidět, když 
při písničce „Jede, jede 
mašinka“ zapojili za lokomotivu 
vagónky z celé školy a dlouhý 
expres se proplétal budovou. 
Deváťáci nás (a jistě i sebe) 
opravdu pobavili, jejich 
neotřelý humor nám bude příští 
rok velice chybět. 

 

 Mgr. Ivana Šmaterová 

 

UŽÍVÁME SI  



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

Tři králové 
 

V pátek 5. 1. navštívili obě 
budovy ZŠ i budovu MŠ v 
Dolní Rovni Tři králové 
spolu s překvapivým 
"doprovodem", velbloudem. 
Popřáli všem dětem i 
zaměstnancům všechno 
nejlepší v novém roce 
2024.  
 

Pod kostýmy se skrývalo 
pět žáků a žákyň VII. 
třídy, kterým tímto moc 
děkujeme, vždyť své 
vydařené vystoupení 
museli předvést celkem 
patnáctkrát!  

Mgr. Jana Sevránková 

 

Výlet ŠD - Ekocentrum Paleta - Krmítka 

Dvacátého třetího ledna se naše družina vydala 

na odpolední program do Ekoncentra Paleta 

v Pardubicích, kde na nás čekal program 

s příznačným názvem Krmítka. Povídali jsme si o 

zvířátkách, zejména o ptáčcích, jakou mají 

strategii, aby přežili zimu, a jak my jim v tomto 

ročním období můžeme být nápomocní. Po dané 

diskuzi a poznání druhů ptactva, které v naší zemi 

přezimují, jsme se dozvěděli, jaké dobroty jim 

můžeme přichystat a kam jim je naservírovat. 

Načež jsme se na chviličku vžili do role truhláře a 

kuchaře. Z prkének jsme společnými silami 

vyrobili dřevěné krmítko a ze směsi sádla se 

zrním slunečnice, vloček, máku a borovicové 

šišky, připravili pro ptáčky hostinu. Tato krmítka a 

určitě i jeden z dalších zajímavých zážitků jsme si 

s sebou přivezli do družiny a těšíme se, až nás 

ptáčci navštíví a ochutnají to, co jsme jim 

přichystali dobrého na zub. 

Mgr. Iveta Bartošová 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Pobytový program 5. ročníku v Oucmanicích 
 

Program v Oucmanicích konaný 24. 1. – 26. 1. byl zaměřený na 
environmentální výchovu a spolupráci. Vyžití bylo pestré a děti se 
nadšeně zapojovaly do všech aktivit. Nejdříve se formou pátrací hry 
seznámily s prostředím statku, kde pobyt probíhal. Poté si prohlédly 
domácí zvířata, naštípaly dřevo a vytvořily dobroty v kuchyni. Večer svoji 
energii vložily do tance. Spát se nikomu moc nechtělo. Druhý den děti 
čekalo čtení příběhů ze zvířecích stop. Odlily si jejich otisky a na 
vycházce objevovaly pobytová znamení zvířat otisknutá do bláta a 
zanechaná na zemi. Po obědě si zahrály zachraňovací ptačí pexeso a 
poznaly nebezpečí, která ptáky ohrožují. V závěru dne ještě stihly ve 
skupinách vyrobit ptačí budky z prkýnek. Večer jsme si zpříjemnili 
deskovkami. Poslední den si děti vyzkoušely mletí obilí a podle receptu 
umotaly vánočky. V posledním bloku si procvičily zručnost při drátkování 
korálkových stromečků a poté si naposledy pochutnaly na vynikajícím 
jídle z čerstvých surovin připravovaných skvělou paní kuchařkou. Děti by 
si rády pobyt prodloužily, ale už nás čekala cesta domů.  

Mgr. Soňa Therová  

 

Noblesní den na naší 
škole 

 

Ve středu 31.1. byl žákům 
předán výpis z vysvědčení  
za 1. pololetí. Členové 
Žákovského parlamentu se 
shodli na tom, že se jedná 
pro žáky školy o významnou 
událost, a vyzval je, aby přišli 
v tento den noblesně 
(slavnostně) oblečení. Jak se 
žáci na tento "noblesní den" 
oblékli, si můžete vyhodnotit 
sami. Každopádně některým 
se to moc povedlo a my jim 
za to děkujeme. 
 

Mgr. Jaroslava Balášová 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Akce ŠD - výlet do Oucmanic 
 
Ve čtvrtek 1. 2. odpoledne jsme navštívili 
Ekocentrum Paleta v Oucmanicích. Děti 
byly rozdělené do dvou skupinek. Jedna 
skupinka měla program Plstění – děti se 
dozvěděly informace o tom, jak a z čeho 
se vyrábí vlna a následně si zkusily 
pomocí plstění vyrobit malý obrázek. 
Druhá skupinka měla téma Drátkování a 
děti si vyrobily strom z korálků. V 
Oucmaních je také krásná příroda a 
určitě se tam ještě podíváme v létě, 
protože dnes bylo venku všude 
bláto.                               
 

Daša Vachová  
 

Valentýnská výzva 

 

Dnes jsme si ve škole připomněli 

svátek sv. Valentýna jako symbol 

lásky. Kdo chtěl podpořit tuto 

Valentýnskou výzvu, mohl přijít v 

červeném oblečení, kdo chtěl, 

mohl někomu blízkému vyrobit 

srdíčko a dát mu ho. V 3. A 

vyráběli dokonce přáníčka! Pro 

koho asi? 

Děkujeme všem, kdo podpořili tuto 

veselou akci a těšíme se na další. 

Poděkování letí i na lyžařský 

výcvik, kde si také tuto výzvu užili. 

 



  

Poslední hodina byla zaměřená mimo 

jiné i na to, jak dlouhou vzdálenost 

jsou naši plavčíci schopni překonat 

plaváním a za své výkony všichni 

obdrželi „mokrá“ vysvědčení. Věříme, 

že výcvik měl smysl a že velká většina 

žáčků si odnáší hezké zážitky a nové 

zkušenosti. 

Mgr. Lada Louženská 

 

Plavecký výcvik 

V pátek 23. 2. ukončili žáci 

třetích a čtvrté třídy plavecký 

výcvik v bazénu ve Vysokém 

Mýtě. Absolvovali celkem 10 

lekcí, během kterých si 

vyzkoušeli mnoho různých 

vodních a plaveckých aktivit.  

Každý si z výcviku odnesl 

nějakou zkušenost. 

 

Beseda s paní ředitelkou 

Žákovský parlament 

zorganizoval pro zájemce na 

velké škole besedu s ředitelkou 

školy Mgr. Jarmilou 

Michálkovou. Beseda proběhla 

ve středu 28. 2. 20224 v VI. 

třídě od 12:15 do 13:00. Žáci 

měli připraveno mnoho 

všetečných otázek, na které 

paní ředitelka pohotově 

odpovídala.  

Mgr. J. Balášová 



  

Okrskové kolo 

v basketbalu v Holicích 
 

Dne 4. 3. 2024 se 

uskutečnil basketbalový 

turnaj dívek v Holicích. 

Turnaje se kromě naší 

školy účastnily ZŠ 

Holubova Holice, ZŠ 

Komenského Holice, ZŠ 

Moravany a Gymnázium 

Holice. Naším prvním 

soupeřem byly Moravany. 

Ze začátku to s námi 

vypadalo hodně bledě,  

ale po první části jsme  

se docela rozjely. Byl to 

nakonec vyrovnaný boj, 

jenže k naší smůle 

Moravany vyhrály o jeden 

jediný bod.  

 
 

Říkaly jsme si: „Je to 

teprve první zápas, taková 

rozcvička!“ Další zápas, 

který jsme svedly s 

holkami z gymplu, pro nás 

nedopadl dobře. Ani 

s dalšími soupeři jsme na 

tom nebyly o moc lépe. I 

přes naši urputnou snahu 

jsme skončily PRVNÍ 

(jenže od konce). Hlavu 

ale nevěšíme, snaha se 

přeci cení, ne? 

Amelie Ďuráčová  

Turnaj v přehazované v Moravanech 

Ve čtvrtek 22. března se vybraní žáci 4. a 5. ročníku zúčastnili turnaje v 

přehazované v Moravanech. Po celou dobu utkání bojovali s plným 

nasazením a statečně se snažili získat důležité body pro své týmy. Leč 

si neodvezli vytoužené medaile, prožili příjemný den a načerpali mnoho 

zkušeností z oblasti sportu.  



 

 

  

 

  

SKVĚLÁ ZPRÁVA!!! 
Bára Kuchyňková nás bezvadně 

reprezentovala v okresním kole 

Olympiády v českém jazyce. 

V obrovské konkurenci dvaačtyřiceti 

účastníků obsadila 11. – 12. místo. 

Nedalo nám to a museli jsme ji 

trochu vyzpovídat. 

 Olympiáda v českém jazyce 

 S jakými pocity jsi jela 

do okresního kola? 

Když jsme byli na cestě do 

Pardubic, tak jsem 

nervózní nebyla, ale 

jakmile jsme přijeli, už 

jsem začala nervozitu dost 

pociťovat. 

 

 

Takže jsi z toho nakonec 

měla dobrý pocit… 

Z gramatické časti ano, ale 

ze slohu jsem měla pocity 

spíše smíšené… 

 

 

 

A my dodáváme, že budeme rádi, pokud naši školu 

Bára zase bude příští rok takto (a možná ještě lépe) 

reprezentovat. 

Kateřina Krejčíková 

Odradilo tě to 

letos, nebo se se 

příští rok 

přihlásíš znovu? 

Asi se přihlásím, 

vždyť za zkoušku 

nic nedám. 

 

 

To je normální, 

taková zdravá 

tréma je vlastně 

dobrá. A věděla jsi 

všechno? 

Ne, to ne. Nevěděla 

jsem všechno, ale to 

co jsem nevěděla, 

jsem zkusila 

odhadnout, a tak 

jsem vše vyplnila. 

 

 



 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Zeptali jsme se pana školníka,  
Petra Pamánka, jenž si 
dokázal získat i srdce deváťáků, 
kteří se mohou přetrhnout, aby 
mu byli nablízku a směli mu 
něco pomoci... 

Co Vás přivedlo do naší 
školy? 
Masarykova ZŠ v Dolní Rovni 
hledala náhradu za pana 
školníka, který odcházel do 
důchodu. Přihlásil jsem se do 
výběrového řízení na pracovní 
pozici školníka a byl jsem 
vedením školy vybrán. 
 
Jakou školu jste vy sám 
vystudoval? 
Vystudoval jsem Střední školu 
automobilní v Holicích, 
kterou jsem úspěšně zakončil 
maturitní zkouškou. 
 
Co se Vám líbí na naší škole? 
Líbí se mi přátelská 
atmosféra, která je na naší 
škole. Své kouzlo mají i 
historické budovy školy, 
které se dle finančních 
možností daří vylepšovat. 
 
Jaké je vaše nejoblíbenější 
jídlo ve školní jídelně? 
Mám rád dukátové buchtičky s 
krémem, řízek nebo svíčkovou. 
 
 
 

Co jste zažil na naší škole 
nejzajímavějšího? 
Nejzajímavější věcí, kterou 
jsem zažil na naší škole, byly 
povodně v červnu roku 2020. 
Musel jsem řešit ve spolupráci 
s Obecním úřadem v Dolní Rovni 
a s hasiči následky povodní na 
obou školách. Další zajímavou 
věcí byly určitě oslavy 90. 
výročí školy v minulém roce, 
které se velice vydařily. 
 
 
Co děláte ve volném čase? 
Ve volném čase cestuji a 
navštěvuji rozhledny. Rád 
poznávám techniku druhé 
světové války a také válečná 
opevnění. Sleduji lední hokej, 
který jsem před lety hrál na 
pozici brankáře. V létě si 
zahraji také tenis. Zajímám se 
o vše, co se týká automobilů a 
starých autobusů. 
 

Samuel Kopa, Jan Provazník 



 

  

Zeptali jsme se našich 

nejstarších parlamenťáků, 

jak to s tím parlamentem u 

nás na škole vlastně je. 

František Schmeiser 
 
V žákovském parlamentu jsem proto,  
že jsem to chtěl prostě zkusit. Jsem 
zapisovatelem a dělám zprávy ze 
schůzek žákovského parlamentu. Ta 
práce mě celkem mě baví. Máme taky 
super vedení, jsem velmi spokojený. 
Nejlepší výlet žákovského parlamentu? 
Ten byl do Poslanecké sněmovny. Byl 
jsem velmi rád, že jsem mohl vidět 
pana Babiše. 
 

Adéla Bezdíčková 
 
Baví mě pomáhat a ráda 
pracuji v kolektivu, proto jsem 
v žákovském parlamentu. 
Práce v něm mě velmi baví, je 
tam kolikrát i legrace. Letos 
jsem zástupkyní předsedkyně. 
Paní zástupkyně, která 
bezvadně vede parlament, pro 
nás organizuje i skvělé výlety, 
pro mě byl tím nejlepším výlet 
na farmu U Veselého psa.  
 

Daniela Kučerová 
 
Baví mě práce s lidmi, 
v kolektivu. Proto jsem 
také členkou žákovského 
parlamentu, letos dokonce 
jeho předsedkyní. S paní 
zástupkyní organizujeme 
různé akce a soutěže, ona 
pro nás zase chystá výlety. 
Nejhezčí byl výlet na farmu 
U Veselého psa, zvířátka 
nás chytla za srdce. 
 
 

Samuel Kopa, Jan Provazník 



  

STŘÍPKY Z „LYŽÁKU“ 

Nejdřív to vypadalo na výlety, 

exkurze a procházky. 

Ale nakonec 

se umoudřilo 

počasí… 

… a my si 

užili i sněhu! 

Svatý Petr nám zpočátku nebyl nakloněn. 
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MATYÁŠE 

NETÍKA 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Oslovili jsme Matyáše Netíka, 
žáka 6. třídy, jehož obrázky a 
vlastně i malované obrazy 
zdobí školu. Nedalo nám to a 
museli jsme mu položit pár 
zvědavých otázek. 

Kdy jsi začal kreslit a 
malovat? 
To už je dávno, asi tak 
někdy kolem pěti let. 
 
Jaká je tvá oblíbená 
technika? 
Nejraději kreslím 
pastelkami. 
 
Chodíš někam do umělecké 
školy, nebo se učíš sám? 
Nejdřív jsem kreslil a 
maloval jen tak, ale před 
rokem jsem začal chodit do 
ZUŠ v Holicích. 
 
 

 

Máš svého oblíbeného malíře, 
nebo nějaký umělecký styl? 
Oblíbeného malíře žádného 
nemám, ani styl, ale rád 
maluji portréty.  
 

V současné době se různě 
po škole objevují tvá 
díla. Jsi na sebe pyšný? 
Ano, jsem rád, že jsem 
to dotáhl tak daleko.  
 

A co by Maty vzkázal všem, kteří 
rádi malují? 

„Nevzdávejte se svých snů.“ 

 



  

 

 

  

5. TŘÍDY 



   

LIDSKÉ 

TĚLO 

Aneb přírodověda  
nemusí být nuda.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

PERLIČKY  
Z

E
 Š
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O
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Nahoře na písemné 
práci bylo napsáno: 
Omylem nic nevím. 

Zdůvodnění, proč laboratorní 
práce nevyšla podle 
předpokladů:  
…protože byly ve skupině dvě 
ženy z rodu blonďatých a 
jeden dement. 

Tři potraviny, 
bez kterých 
člověk nemůže 
žít, jsou 
snídaně, oběd 
a večeře. 
 

William 
Shakespeare 
napsal Zkrácení 
zlé ženy nebo 
také Zkroucení 
zlé ženy. 
 

Že je Země kulatá, 
to přeci poznali 
vědci podle globusu. 
 

Postavil dům 
vlastníma nohama. 
 

Svaly, které 
nedokážeme ovládat 
vůlí, jsou svaly v 
hlavě. 

VTIPY  Z
E

 Š
K

O
L
Y

 Vzrušuje spolužáky 
při hodině. 
 

Jan Lucemburský furt coural 
někde venku a domů si jezdil 
akorát pro vejplatu. 

Vodič se skládá 
z vody. 
 

„K jakému pólu zdroje se budou  
 pohybovat elektrony po připojení     
 vodiče ke zdroji napětí?“ 
„K severnímu?“  
„Vážně?“ 
„Ne,ne,tak k východnímu.“ 

Žákyně po napomenutí, že mluví se 
spolužačkou: 
„My jsme navázaly ušní kontakt.“ 
 



 

 

 

 

  

A něco na dlouhou chvíli… 

Kateřina Krejčíková 



 

KRÁSNÉ 

JARO 

vám přeje 
redakce. 


